
 
ГРОМАДСЬКА РАДА 

ПРИ ВИКОНАВЧОМУ ОРГАНІ КИЇВСЬКОЇ МІСЬКОЇ РАДИ 

(КИЇВСЬКІЙ МІСЬКІЙ ДЕРЖАВНІЙ АДМІНІСТРАЦІЇ) 

 

ПРОТОКОЛ № 21 

засідання Громадської ради  

при виконавчому органі Київської міської ради 

(Київській міській державній адміністрації) 

 

м. Київ, вул. Хрещатик, 36  

каб. 517                                               08 травня 2025 року 

 

Загальна кількість членів Громадської ради – 35 осіб. 

Присутні члени Громадської ради:  18 особи (реєстр додається). 

Присутні члени Громадської ради дистанційно: 3 особи 

 

Запрошені:  

• директор Департаменту земельних ресурсів Пелих В.М. 

• директор Департаменту з питань державного архітектурно-

будівельного контролю міста Києва Попович О.М. 

• заступник директора Департаменту територіального контролю міста 

Києва Кривоносова В.Ю. 

• перший заступник директора Департаменту територіального контролю 

міста Києва Абрамов М.О. 

• директор Департаменту з питань запобігання та виявлення корупції 

Тимошенко О.М. 

• представниця Департаменту суспільних комунікацій виконавчого 

органу Київської міської ради (Київської міської державної 

адміністрації) Євтушенко В.В. 

• заступник директора Департаменту захисту довкілля та адаптації до 

зміни клімату Чугаєв Є.І. 

• заступник начальника управління Департаменту транспортної 

інфраструктури Павловська К.В. 

• начальник управління Департаменту житлово-комунальної 

інфраструктури Ткач Ю.В. 

• головний спеціаліст Управління туризму та промоцій Полторак О.А. 

• заступник начальника Служби у справах дітей та сім’ї Наумук О.П. 

• заступник начальник УТП Департаменту промисловості та розвитку 

підприємництва Шрамченко О.Г. 



• заступник начальника управління начальник відділу загальної 

середньої освіти  Департаменту освіти і науки Сухоловська Т.О. 

• заступник начальника Управління туризму та промоцій Калганов Д.О. 

• начальник відділу Державного архіву м.Києва Єрохіна О.М. 

• заступник директора Департаменту будівництва та житлового 

забезпечення Онофрійчук П.В. 

• перший заступник директора Департаменту охорони культурної 

спадщини Касяненко Л.В. 

• перший заступник директора Департаменту культури Шуляк М.В. 

• перший заступник директора Департаменту внутрішнього фінансового 

контролю та аудиту Коломієць А.В. 

• представник власника нежитлового приміщення на вул. Джона 

Маккейна, 28/25 Барейша Д.Є. 

• мешканка будинку вул. Джона Маккейна, 28/25 Устинова Н.І. 

• представник ГО «Славетні епохи Україні» Дурмасенко О.Л. 

 

Засідання Громадської ради при виконавчому органі Київської міської 

ради (Київській міській державній адміністрації) відкриває голова 

Громадської ради при виконавчому органі Київської міської ради (Київській 

міській державній адміністрації) Кривошея Геннадій Григорович. Він 

проінформував присутніх, що зареєстровано в залі 18 членів Громадської 

ради та 3 долучаються дистанційно із 35. Таким чином, засідання 

Громадської ради при виконавчому органі Київської міської ради (Київській 

міській державній адміністрації) правомочне. Кривошея Геннадій 

Григорович запропонував розпочати засідання. 

 

Слухали: Кривошею Г.Г., який повідомив, що відповідно до Регламенту 

Громадської ради за 2 дні до засідання опублікований наступний проєкт 

порядку денного засідання Громадської ради при виконавчому органі 

Київської міської ради (Київській міській державній адміністрації): 

 

1. Доповідь уповноваженого представника Київської міської державної 

адміністрації щодо реалізованих заходів у сфері запобігання та 

протидії корупції (Доповідає Кривошея Г.Г., представники 

КМВА/КМДА) 

2. Про результати опрацювання пропозицій Громадської ради при 

КМДА: 

2.1. Про результату розгляду пропозицій Громадської ради щодо 

проведення публічних звітів перед територіальною громадою міста 

Києва структурними підрозділами КМВА та КМДА за 2024 рік 

(Доповідає Кривошея Г.Г., профільні заступники КМВА/КМДА, 

керівники департаментів КМДА) 

2.2. Щодо врахування структурними підрозділами КМДА Концепції 

ствердження української мови в усіх сферах суспільного життя міста 

Києва на 2023–2025 роки, схваленої рішенням Київської міської ради 



№6308/6349 від 20.04.2023. (Доповідає Кривошея Г.Г., профільні 

заступники КМВА/КМДА) 

3. Різне: 

3.1. Розгляд звернення власника приміщення за адресою: м. Київ, вул. 

Джона Маккейна, 28/25, щодо реконструкції нежитлового 

приміщення в житловому будинку (Доповідає Кривошея Г.Г., 

Барейша Д.Є., представник Департаменту територіального контролю, 

представник Департаменту з питань державного архітектурно-

будівельного контролю); 

3.2. Розгляд звернення щодо недопущення будівництва мостового 

переходу та тунелів через озеро «Радунка» (ландшафтний заказник) у 

Дніпровському районі та підтримки альтернативного варіанту 

Подільського мостового переходу, запропонованого експертом 

Громадської ради з питань транспорту Беляєвим О.І. (Доповідає 

Кривошея Г.Г., Павленко А.М., Беляєв О.І.) 

3.3. Про розгляд звернення члена Громадської ради Калька Д.О. щодо 

неналежної організації роботи виконавчого органу Київської міської 

ради (КМДА) у частині відсутності інформаційної та технологічної 

картки адміністративної послуги «Передача в оренду земельної 

ділянки» та пов’язаних із цим порушень законодавства. 

 

Виступили:  

Кривошея Г.Г, який проінформував, що від членів Громадської ради при 

виконавчому органі Київської міської ради (Київській міській державній 

адміністрації) надійшли пропозиції щодо наповнення порядку денного 

додатковими важливими для міста питаннями та запропонував затвердити 

наступний порядок денний зі зміною черговості розгляду питань:  

 

ВИРІШИЛИ:  

Затвердити наступний порядок денний засідання Громадської ради при 

виконавчому органі Київської міської ради (Київській міській державній 

адміністрації): 

 

1. Доповідь уповноваженого представника Київської міської державної 

адміністрації щодо реалізованих заходів у сфері запобігання та 

протидії корупції (Доповідає Кривошея Г.Г., представники 

КМВА/КМДА) 

2. Про результати опрацювання пропозицій Громадської ради при 

КМДА: 

2.1. Про результату розгляду пропозицій Громадської ради щодо 

проведення публічних звітів перед територіальною громадою міста 

Києва структурними підрозділами КМВА та КМДА за 2024 рік 

(Доповідає Кривошея Г.Г., профільні заступники КМВА/КМДА, 

керівники департаментів КМДА) 



2.2. Щодо врахування структурними підрозділами КМДА Концепції 

ствердження української мови в усіх сферах суспільного життя міста 

Києва на 2023–2025 роки, схваленої рішенням Київської міської ради 

№6308/6349 від 20.04.2023. (Доповідає Кривошея Г.Г., профільні 

заступники КМВА/КМДА) 

3 Різне: 

3.1 Розгляд звернення власника приміщення за адресою: м. Київ, вул. 

Джона Маккейна, 28/25, щодо реконструкції нежитлового 

приміщення в житловому будинку (Доповідає Кривошея Г.Г., 

Барейша Д.Є., представник Департаменту територіального 

контролю, представник Департаменту з питань державного 

архітектурно-будівельного контролю); 

3.2 Розгляд звернення щодо недопущення будівництва мостового 

переходу та тунелів через озеро «Радунка» (ландшафтний 

заказник) у Дніпровському районі та підтримки альтернативного 

варіанту Подільського мостового переходу, запропонованого 

експертом Громадської ради з питань транспорту Беляєвим О.І. 

(Доповідає Кривошея Г.Г., Павленко А.М., Беляєв О.І.) 

3.3 Про розгляд звернення мешканців житлових будинків, прилеглих 

до Оболонського набережної щиро дякуємо за підтримку 

ініціативи громадськості щодо заборони несанкціонованого 

паркування транспортних засобів на пішохідній зоні Оболонської 

набережної. 

3.4 Про розгляд звернення члена Громадської ради Калька Д.О. щодо 

неналежної організації роботи виконавчого органу Київської 

міської ради (КМДА) у частині відсутності інформаційної та 

технологічної картки адміністративної послуги «Передача в 

оренду земельної ділянки» та пов’язаних із цим порушень 

законодавства. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0 

Рішення прийнято. 

 

Виступили: 

Аракелян А.О. та Кривошея Г.Г., які зазначили, що з початку війни 

активні члени Громадської ради при КМДА та Громадських рад при РДА 

створили ряд  центрів волонтерського руху, а також заснували ініціативу 

організації руху Київського форуму волонтерів. В рамках Форуму Олександр 

Лисенко та Артур Аракелян ініціювали проєкту «Кияни регіонам», в рамках 

якого волонтерська допомога була надана прифронтовим і прикордонним 

регіонам України, зокрема Сумщині та Кіровоградщині.  

Аракелян А.О. передав дві подяки Громадській раді при КМДА: від міського 

голови Тростянця Сумської області та від начальника Олександрівської РВА 

Кіровоградської області. Він підкреслив, що ці відзнаки є визнанням роботи 



всіх волонтерів, які активно долучалися до підтримки населення у складні 

часи. 

Перше питання порядку денного: «Доповідь уповноваженого представника 

Київської міської державної адміністрації щодо реалізованих заходів у сфері 

запобігання та протидії корупції (Доповідає Кривошея Г.Г., представники 

КМВА/КМДА)» 

 

Слухали: Кривошею Г.Г., який звернув увагу на ситуацію з корупційними 

скандалами в Києві за останні місяці. Він підкреслив, що органи місцевої 

влади, включаючи Київську міську раду, Київську міську державну 

адміністрацію та Київську міську військову адміністрацію повинні 

самостійно виявляти корупційні ризики та впроваджувати заходи для їх 

запобігання. Кривошея наголосив на важливості внутрішнього контролю для 

запобігання негативним наслідкам і підкреслив, що залучення 

правоохоронних органів не має викликати спротив, якщо це сприяє 

прозорості та ефективності управління. 

 

Після цього він передав слово Олегу Тимошенку, директору профільного 

Департаменту з питань запобігання та виявлення корупції. 

 

Виступили:  

Олег Тимошенко, який наголосив на відкритості Департаменту для 

громадськості та підкреслив, що департамент працює майже рік, 

забезпечуючи прозорість та надаючи необхідну інформацію. Він повідомив 

про перевірку земельних питань у співпраці з департаментом земельних 

ресурсів, результати якої лягли в основу пропозицій щодо мінімізації 

корупційних ризиків. 

Тимошенко зазначив та прозвітував щодо діяльності Департаменту, 

зазначивши, що найбільші корупційні ризики завжди пов'язані з фінансами. 

Як приклад, він навів ситуацію з Дніпровською райдержадміністрацією, де 

департамент виявив завищення вартості на облаштування протирадіаційного 

укриття на 16 млн грн. За результатами перевірки, після внесення змін до 

проєктної документації, кошторис було зменшено на цю суму. Він наголосив, 

що подібна робота ведеться і в інших адміністраціях та структурних 

підрозділах. 

Тимошенко підкреслив, що вся інформація про результати роботи 

Департаменту є відкритою та публікується на офіційному вебсайті та 

сторінці у Facebook. Громадські організації вже зацікавились цими 

напрацюваннями, подають запити щодо конкретних документів та 

результатів, і департамент надає всю необхідну інформацію у відкритому 

доступі. 

 

В обговоренні питання взяли участь: 

Кривошея Г.Г., перший заступник директора Департаменту охорони 

культурної спадщини Касяненко Л.В., директор Департаменту земельних 

ресурсів Пелих В.М, Оніщенко Д.М., Калько Д.О., Слесаренко Є.І. 



 

ВИРІШИЛИ:  

 

1. Прийняти доповідь до відома. 

2. Звернутися до Київського міського голови з пропозицією створення 

незалежної робочої групи з питань виявлення та мінімізації 

корупційних ризиків у діяльності органів місцевого самоврядування, до 

складу якої мають входити: 

Представники громадськості (включаючи членів громадських рад); 

Депутати Київської міської ради по одному від кожної фракції, які не 

мають статусу підозрюваних або обвинувачених у корупційних 

провадженнях; 

Представники Департаменту з питань запобігання та виявлення 

корупції Київської міської державної адміністрації. 

Представники Київської міської військової адміністрації; 

Інші залучені сторони за необхідністю. 

 

Визначити, що робоча група серед основних завдань повинна: 

Оперативно реагувати на резонансні події, публічні звернення 

громадськості та журналістів щодо можливих корупційних ризиків 

працівників міської влади; 

Надавати незалежні висновки та рекомендації щодо питань, які мають 

суспільний резонанс; 

Проводити аналіз випадків, які стосуються питань етики, моралі та 

прозорості діяльності органів влади; 

Пропонувати Київському міському голові або Київській міській 

військовій адміністрації відповідні заходи реагування, включаючи 

службові розслідування, відсторонення посадових осіб, тощо. 

3. На базі Департаменту з питань запобігання та виявлення корупції, 

провести розширену робочу нараду за участю представників районних 

та міської Громадських рад, керівництва а також інших зацікавлених 

сторін для обговорення результатів діяльності та актуальних питань у 

сфері протидії корупції. 

 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0 

Рішення прийнято. 

 

Пункт 2.1 другого питання порядку денного: «Про результату розгляду 

пропозицій Громадської ради щодо проведення публічних звітів перед 

територіальною громадою міста Києва структурними підрозділами КМВА та 

КМДА за 2024 рік»  

 

Слухали: Кривошею Г.Г., який наголосив на важливості проведення 

публічних звітів виконавчих органів перед територіальною громадою, а не 

лише перед громадською радою чи депутатами Київської міської ради. Він 

зазначив, що минулого року звітність була загалом ефективною, але деякі 



Департаменти обмежилися оприлюдненням звітів на своїх публічних 

сторінках. Нагадав, що законодавство зобов'язує виконавчі органи місцевого 

самоврядування звітувати саме перед громадою, залучаючи до цього 

представників громадських організацій та об'єднань. 

Кривошея Г.Г. подякував Департаментам, які взяли участь у звітності. Він 

також звернув увагу на позитивний приклад Департаменту суспільних 

комунікацій, який цього року провели публічний звіт на базі комунального 

прес-центру по вул. Володимирській, 53 та звернувся до представників 

департаментів пояснити можливі причини відсутності звітності та поділитися 

проблемами, з якими вони стикаються під час підготовки звітів. 

 

В обговоренні питання взяли участь: 

Кривошея Г.Г., Аракелян А.О., Лисенко О.П., Забранський А.В., Павленко 

А.М., Оніщенко Д.М., Слесаренко Є.І. 

 

Учасники обговорили питання звітування Департаментів. Представник 

Департаменту охорони культурної спадщини поінформувала, що звіт 

Департаменту вже було представлено на засіданні постійної комісії та 

опубліковано на офіційній сторінці. Департамент готовий прозвітувати перед 

громадськістю у разі необхідності. Було відзначено, що департамент 

традиційно забезпечує відкритість своєї діяльності, зокрема шляхом 

проведення зустрічей із громадськістю. 

Під час обговорення було наголошено на важливості регулярного звітування 

структурних підрозділів перед громадськістю як одного із механізмів 

забезпечення прозорості та відкритості в роботі виконавчих органів. 

Прозвучала пропозиція рекомендувати Київському міському голові внести 

зміни до положень про Департаменти КМДА з метою встановлення 

обов’язковості щорічного публічного звітування, залучення громадських 

організацій та представників територіальної громади. 

Також було запропоновано звернутись до відповідних профільних 

заступників із проханням забезпечити організацію таких звітів та надати 

Департаментам необхідні доручення.  

Встановлений термін для надання інформації про проведення звітів — до 1 

червня. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Рекомендувати Департаментам КМДА звернутись до Київського 

міського голови з пропозицією внести зміни до положень структурних 

підрозділів, передбачивши обов’язкове проведення публічних звітів 

перед територіальною громадою та повідомити про це Громадську 

раду. 

2. У термін до 1 червня рекомендувати Департаментам визначити дати та 

місце проведення публічних звітів за 2024 рік повідомивши про це 

Громадську раду. 



Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення прийнято. 

Пункт 2.2 другого питання порядку денного: «Щодо врахування 

структурними підрозділами КМДА Концепції ствердження української мови 

в усіх сферах суспільного життя міста Києва на 2023–2025 роки, схваленої 

рішенням Київської міської ради №6308/6349 від 20.04.2023.» 

 

Слухали: Кривошею Г.Г., який нагадав, що у 2022 році Громадською радою 

було ініційовано питання щодо необхідності розробки та затвердження 

програми опанування державної мови, як того вимагає законодавство 

України. Він зазначив, що Київська міська державна адміністрація не 

розробляла відповідний проєкт через відсутність затвердженої урядової 

програми. 

 

У 2022-2023 році ініціативу Громадської ради  підтримала заступниця 

міського голови Ганна Старостенко, яка організувала відповідну робочу 

групу за участі представників департаментів освіти, культури, охорони 

культурної спадщини, Громадської ради, громадськості та інших учасників. 

Результатом роботи якої була розроблена та схвалена Київською міською 

радою Концепція ствердження української мови в усіх сферах суспільного 

життя міста Києва. 

Відповідно до концепції, на 2024-2025 роки передбачено подання пропозицій 

та рекомендацій щодо розробки відповідної програми. Проте на 

сьогоднішній день таких пропозицій немає. Геннадій Кривошея зазначив, що, 

незважаючи на зареєстрований проєкт рішення Київради, поданий Леонідом 

Ємцем, до нього не додано чіткої програми. 

Геннадій Кривошея звернувся до представників Департаменту освіти з 

проханням повідомити про стан підготовки проєкту програми, оскільки 

освіта була ключовою сферою у процесі розробки концепції. Він наголосив 

на важливості створення програми, яка б охоплювала не лише освіту, але й 

культуру, медицину та інші сфери суспільного життя. 

 

Слухали:  

заступника начальника управління начальник відділу загальної середньої 

освіти  Департаменту освіти і науки Сухоловську Т.О., яка зазначила, що 

заходи, визначені в Концепції утвердження української мови в усіх сферах 

суспільного життя міста Києва на 2023-2025 роки, затвердженій рішенням 

Київської міської ради, включені до міської цільової програми «Освіта 

Києва». Ця програма діє до 2025 року, а наразі триває процес внесення змін 

до неї на період до 2028 року. 

 

Сухоловська Т.О. наголосила, що департамент освіти і науки, районні 

управління освіти, заклади фахової передвищої освіти та Київський 

столичний університет Грінченка активно виконують заходи, визначені 



Концепцією. Вони охоплюють широкий спектр освітньої діяльності, що 

відповідає Закону України «Про забезпечення функціонування української 

мови як державної» та Закону України «Про освіту». 

 

Щодо питання створення окремої міської програми, яка б охоплювала всі 

сфери суспільного життя, Сухоловська підтвердила готовність департаменту 

долучитися до робочої групи, надавати пропозиції та брати участь у 

підготовці відповідного проєкту рішення. 

 

В обговоренні питання взяли участь: 

Кривошея Г.Г., Дурмасенко О.Л., заступник начальника управління 

начальник відділу загальної середньої освіти  Департаменту освіти і науки 

Сухоловська Т.О.  

 

В процесі обговорення Геннадій Кривошея звернув увагу, що наразі 

Уповноваженим із захисту державної мови Тарасом Кремінем спільно із 

командою налагоджена системна робота із захисту та посилення мовного 

законодавства, профілактики та контролю за порушеннями мовних прав 

українців, підвищення ролі української мови в Україні та за її межами. 

Маємо зазначити, що Уповноважений неодноразово протягом 2021-2024 

років порушував питання необхідності затвердження мовної програми в 

столиці. Саме тому Громадська рада досить активно підтримала позицію 

Уповноваженого, особливо в період повномасштабного вторгнення 

російської федерації. 

Невдовзі спливає 5-річна каденція Уповноваженого, і, відповідно до статті 50 

закону про державну мову Міністр юстиції, Міністр культури та стратегічних 

комунікацій і Уповноважений Верховної Ради України з прав людини за три 

місяці до цієї дати мали подати на розгляд уряду кандидатуру для 

призначення на цю посаду на наступний термін.  

Із засобів масової інформації стало відомо, що серед поданих до Кабінету 

Міністрів кандидатур на посаду Уповноваженого із захисту державної мови 

відсутня кандидатура Тараса Креміня. Про це також зазначається і в Заяві 

громадських організацій на підтримку Уповноваженого із захисту державної 

мови Тараса Креміня, які звернулися до Президента України і Кабінету 

Міністрів України щодо цього питання. 

 

За результатами обговорення учасниками 

ВИРІШИЛИ:  

1. Рекомендувати Київському міському голові в найкоротший термін 

створити робочу групу з розробки проєкту міської програми 

утвердження української мови на 2025-2028 роки, із залученням 

представників департаментів, громадської ради та громадськості. 

2. Підготувати звернення до Президента України та Кабінету Міністрів 

України з пропозицією підтримати Заяву громадських організацій на 

підтримку Уповноваженого із захисту державної мови Тараса Креміня 



щодо розгляду його кандидатури та продовження його роботи на 

посаді Уповноваженого із захисту державної мови. 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення прийнято. 

 

Пункт 3.1 третього питання порядку денного: «Розгляд звернення 

власника приміщення за адресою: м. Київ, вул. Джона Маккейна, 28/25, щодо 

реконструкції нежитлового приміщення в житловому будинку» 

Слухали: Кривошею Г.Г., який повідомив, що звернення було розглянуто на 

засіданні профільного комітету де були ухваленні  відповідні рішення. 

Кривошея Г.Г. зазначив, що питання вже двічі обговорювалося на останніх 

засіданнях Громадської ради. Основною причиною цього стали численні 

скарги мешканців будинку, зокрема, однієї мешканки, яка стверджувала про 

відсутність згоди більшості мешканців, а також що роботи проводяться з 

порушенням законодавства. 

На попередньому засіданні було прийнято рішення звернутися щодо надання 

додаткової інформації та надана рекомендація комісії, утвореній 

розпорядженням Київського міського голови №193 від 14.03.2025, провести 

обстеження прибудинкової території з метою фіксації поточного стану 

території, визначення потреби в її відновленні та включення цього питання 

до плану виконання заходів двомісячника. 

За результатами звернень були отримані відповідні відповіді від 

Департаменту територіального контролю, Департаменту архітектурно-

будівельного контролю та Печерської районної в місті Києві державної 

адміністрації. 

 

Виступили: 

представник власника приміщення Барейша Д.Є. який пояснив, що має 

погоджений Меморандум, який був підписаний більшістю мешканців 

будинку. За його словами, він збирав підписи особисто та безпосередньо 

спілкувався з мешканцями. Барейша Д.Є. також повідомив, що була залучена 

ліцензована експертна компанія для перевірки стану несучих конструкцій 

будинку, і є відповідний висновок ліцензованої компанії.  

Представник власника приміщення зазначає, що відповідно до меморандуму, 

підписаного більшістю мешканців будинку, вже відновлено відмостку 

навколо будинку, проведена гідроізоляція фундаменту будинку та 

облаштовані нові козирки біля входів будинку. У меморандумі також 

прописано зобов'язання щодо покладання асфальту та благоустрою території. 

Власник приміщення готовий співпрацювати з Київською міською 

державною адміністрацією для перевірки законності наданих документів і 

продовження робіт за умови дотримання законодавства.  



В обговоренні питання взяли участь: 

Кривошея Г.Г., директор Департаменту з питань державного архітектурно-

будівельного контролю міста Києва Попович О.М., мешканка вул. Джона 

Маккейна, 28/25 Устинова Н.І., перший заступник директора Департаменту 

територіального контролю міста Києва Абрамов М.О., Слесаренко Є.І. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Звернутися до відповідних профільних структурних підрозділів 

Київської міської державної адміністрації з проханням надати фахове 

роз’яснення в межах своїх повноважень щодо законності проведення 

реконструкції нежитлового приміщення №45 (приміщення з №1 по 

№8), цоколь, літ. «А» в будинку №28/25 по вул. Джона Маккейна в 

Печерському районі м. Києва. Також направити пакет документів, 

доданий до звернення на Громадську раду від представника власника 

приміщення. 

2. Звернутися до відповідних профільних структурних підрозділів 

Київської міської державної адміністрації з проханням вжити заходів 

щодо відновлення благоустрою біля житлового будинку №28/25 по вул. 

Джона Маккейна в Печерському районі м. Києва враховуючи 

Меморандум про співпрацю. 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення прийнято. 

 

Пункт 3.2 третього питання порядку денного: «Розгляд звернення щодо 

недопущення будівництва мостового переходу та тунелів через озеро 

«Радунка» (ландшафтний заказник) у Дніпровському районі та підтримки 

альтернативного варіанту Подільського мостового переходу, 

запропонованого експертом Громадської ради з питань транспорту Беляєвим 

О.І.» 

 

Слухали: Кривошею Г.Г., який повідомив, що на засіданнях  Громадської 

ради при Дніпровській РДА та Громадською радою при КМДА був 

підтриманий альтернативний варіант будівництва Подільського мостового 

переходу, запропонований експертом Олександром Біляєвим. Він акцентував 

увагу на можливих екологічних ризиках від будівництва тунелів через озеро 

«Радунка», що може порушити стабільність озера та річок. Олександр 

Іванович пропонує змінити проект і не будувати тунелі під озером, а обійти 

його. Цей варіант був визнаний економічно доцільним і підтриманий на 

робочих нарадах. 

В обговоренні питання взяли участь: 

Кривошея Г.Г., Ковальчук І.М., Павленко А.М., заступник начальника 

управління Департаменту транспортної інфраструктури  КМДА Павловська 

К.В. 



  

Слухали: 

Павловську К.В. (Департамент транспортної інфраструктури КМДА), яка 

повідомила, що в скоригованому проекті Подільського мостового переходу 

тунель під озером Радунка наразі розглядається як альтернативний варіант. 

На даний момент будівництво тунелю не планується. Будівельні роботи 

тривають на лівоповоротних з'їздах в районі вулиць Бальзака та Вершигори, 

а питання продовження робіт на озері «Радунка» буде розглядатися окремо з 

громадськістю. Павловська також повідомила, що з експертом Олександром 

Біляєвим вже відбулося кілька нарад, під час яких технічні спеціалісти 

пояснили обмеження його пропозицій. 

Кривошея Г.Г. нагадав, що Громадська рада при КМДА підтримала 

альтернативний варіант Олександра Біляєва та пропонує не допустити 

будівництва тунелю під озером Радунка, що може загрожувати екологічній 

стабільності території. Він запропонував звернутися до міського голови з 

проханням внести відповідні зміни до генерального плану міста. 

Павленко А.М. запропонував звернутися до профільних спеціалістів за 

експертною оцінкою щодо варіантів будівництва Подільського мостового 

переходу, аби отримати чітку аргументацію на користь або проти кожного з 

них. 

ВИРІШИЛИ: 

1.     Підтримати звернення Олександра Бєляєва щодо альтернативного 

варіанту Подільського мостового переходу, що передбачає збереження 

озера Радунка, та направити його Київському міському голові для 

розгляду і врахування. 

2.     Провести додаткову нараду із залученням представників 

громадських рад при Деснянській та Дніпровській районних в місті 

Києві державних адіністраціях, експертів Громадської ради при КМДА 

та фахівців Департаменту транспортної інфраструктури КМДА для 

обговорення альтернативних варіантів проекту будівництва мостового 

переходу. 

Пункт 3.3 третього питання порядку денного:  «Про розгляд звернення 

мешканців житлових будинків, прилеглих до Оболонського набережної щиро 

дякуємо за підтримку ініціативи громадськості щодо заборони 

несанкціонованого паркування транспортних засобів на пішохідній зоні 

Оболонської набережної» 

 

Слухали: представника ГО «Славетні епохи України» Дурмасенка О.Л., який 

зазначив, що на Прирічній вулиці в Оболонському районі постійно 

паркуються мотоцикли на тротуарах і пішохідних зонах, що порушує 

правила дорожнього руху та ускладнює пересування пішоходів, зокрема осіб 



з інвалідністю. Громада неодноразово зверталася до правоохоронних органів, 

однак їхні скарги залишалися без уваги. 

Дурмасенко також повідомив, що громада власними зусиллями спільно з КП 

ШЕУ Оболонського району облаштували велодоріжку, яка розділяє 

пішоходів та велосипедистів, але територія, де вона розташована, не має 

визначеного балансоутримувача. Він наголосив на необхідності закріплення 

цієї території за відповідальним підприємством та подальшого розвитку 

велоінфраструктури до кінця Північної. 

Також він звернув увагу на відсутність належної реакції поліції на 

порушення правил дорожнього руху та закликав Департамент транспортної 

інфраструктури забезпечити належний порядок, встановити знаки, що 

визначають пішохідні та велосипедні зони, а також підтримати ініціативу 

громади щодо покращення умов пересування для мешканців району. 

В обговоренні питання взяли участь: 

Кривошея Г.Г., Булах В.В., Забранський А.В., Слесаренко Є.І., заступник 

начальника управління Департаменту транспортної інфраструктури 

Павловська К.В. 

Під час обговорення учасники підтвердили, що територія вздовж Прирічної 

вулиці повинна бути передана на баланс КП «Плесо» за рішенням Київської 

міської ради, а питання облаштування дорожньої інфраструктури, 

включаючи велодоріжку, має вирішуватись за участі цього підприємства. 

Було зазначено, що для впорядкування руху транспортних засобів та 

створення безпечних умов необхідно розробити схему організації 

дорожнього руху, що має бути здійснено за участі ЦОДР та погоджено з 

патрульною поліцією. КП «Плесо» має вжити заходів для встановлення 

необхідних дорожніх знаків та облаштування велодоріжки спільно з 

Департаментом транспортної інфраструктури та громадою.  

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Звернутися до Головного управління Національної поліції у місті Києві 

з проханням посилити контроль за дотриманням правил дорожнього 

руху на цій території через численні скарги жителів району. 

2. Сприяти представникам ГО «Славетні епохи України» в проведенні 

відповідних робочих зустрічей щодо вирішення даної проблеми. 

 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення прийнято. 

 

Пункт 3.4 третього питання порядку денного: «Про розгляд звернення 

члена Громадської ради Калька Д.О. щодо неналежної організації роботи 

виконавчого органу Київської міської ради (КМДА) у частині відсутності 

інформаційної та технологічної картки адміністративної послуги «Передача в 

оренду земельної ділянки» та пов’язаних із цим порушень законодавства» 



 

Слухали: Калька Д.О. який повідомив, що за його зверненням Департамент 

надання адміністративних послуг Києва підтвердив відсутність 

адміністративної послуги «Передача в оренду земельної ділянки» у переліку 

доступних через ЦНАП. Водночас Департамент земельних ресурсів 

повідомив про розробку інформаційної та технологічної картки цієї послуги, 

яка мала бути завершена до кінця 2024 року, однак станом на дату виступу ця 

робота не була завершена. Це, на думку доповідача, призводить до системних 

порушень земельного законодавства та суттєвих втрат міського бюджету. 

Калько наголосив на необхідності належної організації роботи Департаменту 

земельних ресурсів під контролем Київського міського голови. 

 

ВИРІШИЛИ:  

Звернутись до Начальника Київської міської військової адміністрації 

Ткаченка Тимура Фіруддіновича, з проханням вжити заходів для 

забезпечення дотримання вимог законодавства у питанні неухильного 

дотримання норм Земельного кодексу України на території міста Києва, 

забезпечення дотримання строків надання земельних ділянок державної або 

комунальної власності у користування (оренду), винесення попередження 

Київському міському голові щодо кримінальної відповідальності за службову 

недбалість передбаченою статтею 367 КК України та звернення до 

правоохоронних органів з метою перевірки наявності складу кримінального 

правопорушення у бездіяльності Київського міського голови. 

 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення прийнято. 

 

Слухали: 

Петровського В.Б., який висловив занепокоєння щодо: 

1. ситуації навколо Національного інституту археології України. Він 

наголосив на проблемах із втратою приміщень Подільської експедиції на вул. 

Сковороди, 9-Б, та можливими загрозами для будинку Трубецьких на вул. 

Володимирська, 3, які можуть вплинути на діяльність київських археологів. 

Петровський закликав владу міста забезпечити належні умови для науковців; 

2. щодо проблеми облаштування тактильних смуг для незрячих громадян 

у Києві. Петровський розкритикував організацію нещодавніх заходів за 

участю міської влади, які, на його думку, мали ознаки тиску на громадянське 

суспільство та нехтували реальними потребами людей з інвалідністю. Він 

закликав міську владу, експертів, проектантів та виконавців робіт 

дотримуватися принципів безбар’єрності відповідно до національної 

стратегії. 

 

ВИРІШИЛИ: 

Взяти до відома 

 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 



Рішення прийнято. 

 

Слухали: Кривошею Г.Г., який проінформував про направлення переліку 

об'єктів культурної спадщини, які мають історичне значення, до кожної 

громадської ради м.Києва. Перелік містить 365 об'єктів і має бути 

опрацьований членами громадських рад та громадськості до 21 травня. 

Кривошея закликав учасників надсилати свої пропозиції щодо доповнення чи 

виключення об'єктів та зазначив, що цей перелік буде додатком до 

відповідного проєкту рішення Київради, який зараз напрацьовується 

робочою групою.  

 

ВИРІШИЛИ: 

Взяти інформацію до відома. Доручити Кривої повторно направити 

відповідну інформацію до Громадських ради міста Києва для опрацювання в 

установлений термін. 

 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення прийнято. 

 

Слухали: голову Громадської ради при виконавчому органі Київської 

міської ради (Київській міській державній адміністрації) Кривошею Г.Г., 

який запропонував закрити засідання Громадської ради при виконавчому 

органі Київської міської ради (Київській міській державній адміністрації). 

 

ВИРІШИЛИ:  

Закрити засідання Громадської ради при виконавчому органі Київської 

міської ради (Київській міській державній адміністрації). 

 

Голосували: «за» - одноголосно, «проти» -0, «утримались» - 0 

Рішення прийнято. 

 

 

Голова 

Громадської ради                                                                    Геннадій  Кривошея 

 

 

 

 

Секретар 

Громадської ради                                                                   Євгеній Слесаренко 


